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Protokół nr 59/2024 

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu  18 marca 2024 r. w godz. od 15:30 do 16:00. 

w  Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1.  

 

Obecni członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji  

2. Wojciech Pająk – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Anna Maria Gawlińska 

5. Jacek Juszkiewicz   

6. Kamil Lauryn  

7. Monika Lipińska 

8. Marek Lech Zborowski – Weychman  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk   

2. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

3. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 

4. Małgorzata Włoskowska- Naczelnik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury Sportu i Turystyki powitał 

zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami 

komisyjnymi.  

Radni nie mieli  uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 58/2043 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu  

 i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  19 lutego 2024 roku. 

2. Sprawozdanie z działalności Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej 

w Suwałkach za okres VIII  kadencji 2018-2024.  

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk ze współpracy z miastami partnerskimi oraz 

międzynarodowym stowarzyszeniem pn.: Innovation Circle Network w 2023 roku 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na rok 

2024.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta Suwałki na 

rok 2024 oraz określenia sezonu kąpielowego.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub znajdujących 

się w gminnej ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach. 

7. Wolne wnioski.  
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 58/2024 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu  

i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  19 lutego 2024 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag, wobec czego Protokół nr 58/2024  

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 19 lutego 2024 r. został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2  

Sprawozdanie z działalności Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach za okres VIII  kadencji 2018-2024.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowe Sprawozdanie 

otrzymali z materiałami komisyjnymi. Zapytał o ewentualne uwagi i wnioski. 

 

Członkowie nie wnieśli uwag, wobec czego Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, 

Turystyki i Sportu stwierdził, iż Sprawozdanie z działalności Komisji Ekologii, Kultury, Sportu 

i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach za okres VIII  kadencji 2018-2024.   zostało przyjęte. 

 

Ad. pkt. 3  

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk ze współpracy z miastami partnerskimi oraz 

międzynarodowym stowarzyszeniem pn.: Innovation Circle Network w 2023 roku. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

Zapytał o ewentualne uwagi i wnioski.  

 

Wojciech Pająk zapytał o suwalskie szkoły, które współpracuję z miastami partnerskimi  

w ramach programu Erasmus. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że wyjazdy młodzieży w ramach programu Erasmus nie są 

finansowane są z budżetu miasta.  

 

Członkowie nie wnieśli więcej uwag, wobec czego Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, 

Turystyki i Sportu stwierdził, iż Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk ze współpracy  

z miastami partnerskimi oraz międzynarodowym stowarzyszeniem pn.: Innovation Circle 

Network w 2023 roku,  zostało przyjęte. 

 

Ad. pkt. 4  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na rok 

2024. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu 
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Bogdan Bezdziecki poinformował, że wszyscy Członkowie Komisji otrzymali  

przedmiotowy projekt uchwały. Zapytał o ewentualne pytania i wnioski.  

 

Grzegorz Krysa poinformował, że przedmiotowy Program zgodnie z wymogami 

ustawowymi powinien być przyjęty na marcowym posiedzeniu sesji Rady Miejskiej. 

Większość zgłoszonych uwag  uwzględniono w projekcie uchwały. Nie uwzględniono 

propozycji Suwalskiej Rady Pożytku Publicznego dot. wykreślenia zapisu odnośnie 

ograniczenia adopcji psów w ramach akcji „Adoptuj Psa Seniora” do 2 psów na osobę oraz 

wniosku Powiatowego Lekarza Weterynarii dot. uwzględnienia zapisu w sprawie procedury 

postepowania z dziki zwierzętami, gdyż Program zajmuje się zwierzętami bezdomnymi a nie 

dzikimi. Zwrócił się do Członków Komisji o pozytywne zaopiniowanie przedstawionego 

projektu uchwały. 

Wojciech Pająk podziękował za uwzględnienie w przedmiotowym projekcie uchwały uwag 

dotyczących kotów wolnożyjących ora opieki weterynaryjnej. 

 

Członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki nie wnieśli  uwag i wniosków, 

wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 

za                                              -  8 radnych 

przeciw                                     -  0 

wstrzymujących się                  -  0  

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki projekt 

uchwały  w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na rok 2024,  zaopiniowała 

pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

 

Ad. pkt. 5  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta Suwałki 

na rok 2024 oraz określenia sezonu kąpielowego.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

 

Roman Rynkowski poinformował, Rada Miejska aktem prawa miejscowego corocznie do dnia 

20 maja określa sezon  kąpielowy oraz ustala wykaz kąpielisk na terenie gminy. 

W ustawowym terminie Ośrodek Sportu i Rekreacji w Suwałkach złożył wniosek  

o umieszczenie wydzielonego fragmentu wód powierzchniowych nad Zalewem Arkadia  

w wykazie kąpielisk na terenie Gminy Suwałki w okresie od 1 czerwca do 30 września br. 

Nadmienił, że przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej  

w Białymstoku, Główny Inspektorat Ochrony Środowiska Regionalny Wydział  Monitoringu 
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Środowiska w Białymstoku i Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  

w Suwałkach. 

  

Członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki więcej uwag i wniosków nie wnieśli, 

wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 

za                                              -  8 radnych 

przeciw                                     -  0 

wstrzymujących się                  -  0 

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki projekt 

uchwały  w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta Suwałki na rok 2024 oraz określenia 

sezonu kąpielowego, zaopiniowała pozytywnie. 

 Opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

Ad. pkt. 6  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

 

Grzegorz Krysa poinformował, że Rada Miejska w dniu 29 listopada 2023 r. przyjęła uchwałę 

w przedmiotowej sprawie; w wyznaczonym terminie do dnia 15.02.2024 r. wpłynęło 

6 wniosków, z których pozytywnie zaopiniowanych zostało pięć. Na cele zawarte we 

wnioskach zarezerwowano w budżecie miasta na 2024 rok kwotę 200.000zł.- Finansowe 

wsparcie przyczyni się do poprawy stanu technicznego i estetycznego 4 kamienic przy ulicy 

Tadeusza Kościuszki oraz drewnianego budynku przy ulicy Wawrzyńca Gałaja.  

Wojciech Pająk wyraził swoje zadowolenie z dotacji przeznaczonych na kamienice położone 

przy ulicy Kościuszki, szczególnie przy ul. Tadeusza Kościuszki 96. Zapytał, czy istnieje 

możliwość zwiększenia dofinansowania remontu zabytkowych drzwi. 

Małgorzata Włoskowska odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości, ponieważ w uchwale 

zawarty jest zapis, że dofinansowanie nie może być większe niż 50% ogółu kosztów. 

Bogdan Bezdziecki nadmienił, że to radni zadecydowali o procentowej wysokości 

dofinansowania oraz wysokości zarezerwowanej na ten cel kwoty w budżecie miasta; 

podkreślił, że wzrósł wachlarz potencjalnych benificjentów. Należało by się zastanowić nad 

zwiększeniem kwoty przeznaczonej na  dotacje na prace konserwatorskie, restauratorskie i 

roboty budowlane. 

 

Członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki więcej uwag i wniosków nie wnieśli, 

wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 
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za                                              -  8 radnych 

przeciw                                     -  0 

wstrzymujących się                  -  0 

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki projekt 

uchwały  w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych w Suwałkach, zaopiniowała pozytywnie. 

 Opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

Ad. pkt. 7 

Wolne wnioski 

 

Wojciech Pająk w związku z pojawiającymi się pytaniami dotyczącymi wycinki drzew, 

zapytał, czy była by możliwość zorganizowania spotkania z mieszkańcami, na którym 

specjaliści przedstawili by  argumenty „za” i „przeciw” wiosennej wycince drzew.  

 Jerzy Gałązka zaproponował, aby w pierwszej kolejności powiadomić o zamiarze zarządców 

zieleni, którzy odpowiedzialni są za drzewostan w mieście; działalność odpowiedzialnych za 

zieleń w mieście instytucji opiera się  na przepisach prawnych. 

Wojciech Pająk podkreślił, że nie chodzi o spotkanie z zarządcami zieleni a wyjaśnienie  

i poinformowanie mieszkańców o konieczności i przyczynach dokonywania wycinki. 

Zapytał,czy w ramach funduszy na edukację ekologiczną jest możliwość zorganizowania 

spotkań edukacyjnych w tym zakresie. 

Jerzy Gałązka poinformował, że temat ten jest możliwy do realizacji i zostanie przekazany do 

Zarządu Dróg i Zieleni. 

Tadeusz Czerwiecki przypomniał, że od 1 marca nie ma możliwości dokonywania przycinki 

drzew ze względu na okres lęgowy. 

Jerzy Gałązka poinformował, że w przypadku braku na drzewach gniazd czy budek lęgowych 

nie ma przeciw wskazań do przeprowadzenia wycinki. 

Anna Gawlińska zaproponowała przygotowanie spotu, który zawierał by pełną  informację na 

temat konieczności przeprowadzania wycinki drzew. 

Przedstawiła Prezydentowi Grzegorzowi Krysie zdjęcia placu zabaw przy bloku należącym do 

ZBM-u  przy ulicy Putry 4. 

 

Marek Lech Zborowski-Weychman podziękował Przewodniczącemu Komisji za 

merytoryczne prowadzenie posiedzeń Komisji w ciągu VIII kadencji oraz wszystkim 

Koleżankom i Kolegom Radnym za wspólne obrady. 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że to był wielki zaszczyt prowadzenie  Komisji; podziękował 

za wspaniałą merytoryczną, pełną kultury współpracę.  

Roman Rynkowski w imieniu Prezydenta Miasta Suwałk, własnym jak i Urzędu Miejskiego 

podziękował wszystkim członkom Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki za  

współpracę i merytoryczne rozwiązywanie często bardzo trudnych problemów. 
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Członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki więcej uwag i wniosków nie wnieśli.  

 

Bogdan Bezdziecki– Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

podziękował zgromadzonym za udział w ostatnim  posiedzeniu VIII kadencji Komisji Ekologii, 

Kultury, Sportu i Turystyki. 

 

 Na tym protokół zakończono.  

 

 

                                                                                                   Przewodniczący 

                                                                              Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki                        

                                                                                           Rady Miejskiej w Suwałkach 

   

                                                                                                   Bogdan Bezdziecki                

 

       

                     
Protokół sporządziła: 

Danuta Skucz 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 

 

 

 

 

 

 


